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 Memo 
Aan: Gemeenteraad 
Cc: Bob Konings 
Van: College 
Datum: 24 oktober 2023 
Kenmerk:        
Onderwerp: Positieve ontwikkelingen De Plakkenberg te Silvolde  

 
0. Inleiding 

 
Vorig jaar oktober is basisschool De Plakkenberg negatief in de publiciteit gekomen. De 
onderwijsinspectie heeft tijdens haar inspectiebezoek destijds geconstateerd dat de onderwijskwaliteit 
niet op orde was en de school de status zeer zwak gegeven. De school/het schoolbestuur heeft in dat 
kader een herstelopdracht gekregen om de kwaliteit van het onderwijs binnen een jaar structureel te 
verbeteren. 
 
De Plakkenberg is daar voortvarend mee aan de slag gegaan en heeft onder leiding van Egbert 
Raateland (directeur a.i.) vormgegeven aan de noodzakelijke onderwijsinhoudelijke verbeteringen.  
Daarnaast is op bestuurlijk niveau gezocht naar versterking van de organisatie, wat geleid heeft tot 
een bestuursoverdracht van de school door Paraat, waar eind september een positief advies door de 
gemeente over is afgegeven. De formele effectuering zal op 1 januari 2024 plaatsvinden na 
goedkeuring van dit voornemen door de minister. 
 

1. Actuele stand van zaken herstel opdracht onderwijskwaliteit 
 
Op 10 oktober jongstleden heeft een nieuw inspectiebezoek plaatsgevonden, waarbij de inspectie de 
onderwijsinhoudelijke ontwikkelingen van de Plakkenberg in het afgelopen jaar heeft beoordeeld. 
 
Op 13 oktober jl heeft de directeur van de Plakkenberg de uitkomsten van dit inspectiebezoek gedeeld 
en inhoudelijk nader toegelicht. Ook is de communicatie, die uit is gegaan naar alle ouders met ons 
gedeeld, die als bijlage is toegevoegd aan deze memo. 
 
Op 17 oktober heeft de Gelderlander een artikel van journalist Gerco Mons hieraan gewijd, die 
hieronder integraal is weergegeven. 
 

2. Vervolg 
 
De Plakkenberg heeft aangegeven de ingeslagen weg de komende periode voort te zetten om zo snel 
mogelijk weer het predicaat voldoende te hebben en gaat deze opdracht vanaf 1 januari 2024 
 invullen als onderdeel van Paraat Scholen. Eind van dit schooljaar zal afscheid genomen worden van 
de interim-directeur en zal zijn plek als directeur overgenomen worden door Silvia Walgemoet, die 
reeds als schooldirecteur bij Paraat betrokken is en de overstap maakt naar De Plakkenberg.  
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Artikel De Gelderlander, 17 oktober j.l. 

Slecht rapport van basisschool de Plakkenberg kan in de prullenbak; inspectie tevreden met 
vorderingen 

Goed nieuws voor de kinderen en ouders van basisschool de Plakkenberg in Silvolde. Het predicaat 
‘zeer zwakke school’ kan in de prullenbak. De Onderwijsinspectie is tevreden over de vorderingen die 
de school het afgelopen jaar heeft gemaakt. 

Het was eerder niet best gesteld met het onderwijs op de Plakkenberg. De Onderwijsinspectie was 
vorig jaar onverbiddelijk in haar rapport over de enige basisschool in Silvolde. Leerlingen presteerden 
er veel minder dan op vergelijkbare scholen en de aansluiting met het vervolgonderwijs was niet goed. 
Basisvaardigheden als taal en rekenen bleken niet op orde. 

De inspectie dreigde zelfs met sluiting, als niet snel orde op zaken gesteld zou worden. Het 
schoolbestuur en het onderwijsteam zijn aan de slag gegaan, aan de hand van interim-directeur 
Egbert Raateland. Met resultaat, blijkt na een nieuw bezoek van de Onderwijsinspectie. ‘Vijf van de 
zes kwaliteitsgebieden zijn beoordeeld als ruim voldoende’, stelt Raateland tevreden vast. ‘De 
inspecteur heeft ons laten weten dat dit bijna niet voorkomt bij een herstelonderzoek nadat een school 
eerder zeer zwak is bevonden.’ 

Onvoldoende  

De eindbeoordeling is verschoven van ‘zeer zwak’ naar ‘onvoldoende’ om als inspectie de vinger aan 
de pols te kunnen houden. Er is volgens Raateland lang getwijfeld of er alsnog een voldoende 
gegeven moest worden, maar daar is van afgezien om de Plakkenberg ook het komend jaar ruimte te 
geven voor verdere groei. De inspectie komt volgend jaar terug om te kijken of de ingezette groei 
doorgezet is. 

Raateland en het schoolbestuur zijn blij met de ingeslagen weg. ‘We zien de woorden van de 
inspecteur toch als een vorm van waardering voor de enorme stappen die we het afgelopen jaar met 
elkaar gezet hebben.’ De Onderwijsinspectie wilde zelf niet inhoudelijk reageren op het bezoek aan de 
Plakkenberg. 

Inmiddels is de Silvoldse basisschool ook geen zogenoemde eenpitter meer en is aangesloten bij 
scholengroep Paraat Scholen. Doorgaan als eenpitter zou de Plakkenberg te kwetsbaar maken. 
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Brief aan ouders van de leerlingen van De Plakkenberg 12 oktober jl 
 
Beste ouder(s)/verzorger(s), 
  
Dinsdag 10 oktober is de gehele dag de inspectie voor het herstelonderzoek op bezoek 
geweest. Vorig schooljaar, in september 2022, ontving de school van de inspectie op 6 
belangrijke kwaliteitsgebieden een 'onvoldoende' en werd de school als 'zeer zwak' 
beoordeeld. 
  
Bij aanvang van de dag gaf de inspecteur al aan dat het bijna niet voorkomt dat een 
school in 1 x van 'zeer zwak' naar 'voldoende' gaat. 
 
De inspecteurs, drie in totaal, hebben: 

• 6 lesbezoeken afgelegd,  
• de bezoeken nabesproken met de intern begeleiders en directie, 
• gesproken met 5 leerlingen, 
• documenten onderzoek uitgevoerd, 
• een presentatie van intern begeleiders en directie gekregen, 
• met 5 ouders gesproken en 
• met 5 leerkrachten gesproken. 

Na dit onderzoek gaven zij aan dat alle partijen met wie zij gesproken hadden hetzelfde 
beeld van de school gaven. Er is samenhang in de beleving en uitvoering. 
  
In de waardering hebben de inspecteurs de 6 kwaliteitsgebieden wederom bekeken. 
Op vijf kwaliteitsgebieden heeft de inspectie de school een ruime voldoende gegeven en 
benadrukte dat dit zeer bijzonder was en dat zij dit bij een herstelonderzoek zelden zien. 
We ontvingen daarvoor grote complimenten van de inspecteurs. 
  
Op één kwaliteitsgebied zagen zij dat een specifiek onderdeel nog niet voldoende 
uitgevoerd werd. Tevens gaf de inspecteur aan dat dit een onderdeel is van een cyclisch 
proces dat tijd nodig heeft. Het is een volgende stap in het proces dat de school volgt.  
  
Gezien de sterke groei in korte tijd heeft de inspectie	getwijfeld	tussen	'onvoldoende'	en	
'voldoende'.	Dat	ervaren	wij	als	een	zeer	groot	compliment	na	alles	wat	we	hebben	
opgebouwd	en	neergezet	sinds	de	laatste	beoordeling.	Dit	doet	recht	aan	het	gevoel	hoe	de	
school	nu	staat. 
  
Na	een	onderlinge	discussie	heeft	de	inspectie	uiteindelijk	de	keuze	gemaakt	de	waardering	
'onvoldoende'	toe	te	kennen	totdat	de	laatste	punten	die	een	langere	tijd	bestrijken	ook	
stevig	staan	en	het	geheel	geborgd	is. 
  
Als	team	zien	wij	het	predicaat	'onvoldoende'	als	een	stap	voorwaarts	die	de	groei	
kenmerkt	uit	de	vorige	beoordeling	en	die	we	samen	doormaken	en	neerzetten.	De	
onvoldoende	staat	in	het	licht	van	de	op	veel	gebieden	ruim	voldoende	beoordeling	en	
kenmerkt	zich	door	het	vertrouwen	in	de	opwaartse	lijn	en	de	beweging	die	is	ingezet	op	
een	vooruitstrevende	manier	van	onderwijs	in	een	gezond	pedagogisch	klimaat. 
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Dit houdt in dat de inspectie in het laatste kwartaal van 2024 nogmaals op school komt 
voor een vervolgonderzoek. De inspecteurs gaven aan dat zij het volste vertrouwen 
hebben dat de school dan in totaal een 'voldoende' scoort. 
  
Met een enorm trots gevoel wat we met elkaar bereikt hebben, 
  
Met vriendelijke groet, 
  
Namens het gehele team, 
  
Egbert Raateland 
 
  


